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"SKIJALIŠTA NAPRAVILA EKSPLOZIJU KORONE" Zamenik direktorka KC Niš: Situacija na jugu se 

dramatično pogoršava 

Prof. dr Radmilo Janković, zamenik direktorka KC Niš i direktor Klinike za anesteziju i intenzivnu terapiju 

KC Niš, ukazuje da se situacija na jugu Srbije dramatično pogoršava poslednjih dana. 

- Osim Vranja, Niš ima ubedljivo najveći broj zaraženih od početka epidemije, to je dva i po puta više 

nego u Beogradu ako gledate na sto hiljada stanovnika. To opterećuje zdravstveni sistem - izjavio je dr 

Radmilo Janković u gostovanju na RTS- u.Ukazuje da se kapaciteti jako brzo pune i da su gotovo iscrpljeni 

u svim bolnicama na jugu Srbije. 

- Naše ljudstvo je na dva mesta, to je veliko opterećenje. Bila je potrebna jedna šibica da se zapali, videlo 

se da neće biti bolje, i da će okupljanje na skijalištima napraviti eksploziju - kaže zamenik direktora KC 

Niš. 

Smatra da u genetici leži odgovor zašto različite osobe razvijaju različitu kliničku sliku. 



 
 

- Prvo je to aktuna virusna infekcija, zatim preterani imuni odgovor, pa posledice onoga što je virus 

napravio svakom organu. Poremećuje se čitav sistem i najviše pogađa sistem koagulacije - kaže dr 

Radmilo Janković. 

 

 

Đerlek: Veliki je pritisak na zdravstvo, neophodne su OŠTRIJE MERE 

Veliki je pritisak na zdravstveni sistem zbog novog porasta broja obolelih od korona virusa i neophodne 

su oštrije mere pre svega kada je reč o okupljanju većeg broja ljudi, rekao je danas državni sekretar u 

Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek. 

- Svakodnevno se analizira svaka situacija i ja verujem u iskustvo i kredibilitet ljudi u Kriznom štabu i 

siguran sam da će doneti najbolju odluku - rekao je Đerlek za RTS. 

Prema njegovim rečima, u Beogradu je alarmantna situcija, ali i u drugim gradovima. 

- U Beogradu smo juče imali 3.600 pregleda u kovid ambulantama, prekjuče 4.000, a povećan je i broj 

prijema u odnosu na otpust iz bolnica.  



 
 

Očekujem da će ministar Lončar odlučiti o proširenju kapaciteta a to znači vraćanje nekih bolnica u kovid 

sistem - rekao je Đerlek. 

Dodao je da je situacija pogoršana i u Vojvodini, Šapcu, Kragujevca i skoro svim delovima Srbije, ali je 

ocenio da će se uspeti u zaustavljanju daljeg širenje virusa. 

- Ono što može da nas raduje jeste imunizacija koja protiče u najboljem redu. Dolazi nam još pola 

miliona vakcina kineskog proizvođača "Sinofarm", a u ponedeljak stiže i redovna isporuka "Fajzera". Zato 

je važno da širenje virusa ne zaustavi imunizaciju - istakao je Đerlek. 

Prema njegovoj oceni, ako se zaustavi širenje virusa i nastavi vakcinacija, može se očekivati da do juna 

preko dva miliona građana primi obe doze vakcine. 

 

 

Još samo TRI SLOBODNA MESTA u bolnici "Dragiša Mišović"! Dr Savić: Na lečenju je i 11 dece i osam 

trudnica 

U KBC "Dragiša Mišović" ovih dana mnogo više pacijenata dolazi nego što odlazi, kao rezultat toga 

današnji dan su dočekali sa svega tri slobodna kreveta, prenosi RTS. 



 
 

Samo u toku jučerašnjeg dana primljeno je 19 novih slučajeva.Predrag Savić, zamenik direktora KBC 

"Dragiša Mišović" navodi su 172 pacijenta trenutno u bolnici. 

- Od toga je 11 dece, a osam trudnica. Nažalost, juče u toku 24 sata bilo je 19 prijema. Ostali smo sa tri 

slobodna mesta - ističe Savić i dodaje da su 64 pacijenta u jedinici intenzivnog lečenja, 42 zahteva 

mehaničku ventilaciju, od čega je 19 intubiranih. 

Situacija je krajnje nepovoljna, upozorio je Savić. 

 

 

U BOLNICAMA SVE VIŠE MLADIH! Lađević - Pacijenti moraju da se paze i posle prve i druge doze 

KOVID bolnice u Beogradu su skoro popunjene, a povećana potrošnja kiseonika potvrđuje da je 

povećan i broj pacijenata s teškom kliničkom slikom, upozorio je sinoć Nebojša Lađević, direktor 

Centra za anesteziologiju KCS i koordinator svih bolnica u Srbiji.  

Lađević je za RTS ukazao da je u kovid bolnicama sada sve više i mlađih pacijenta, kao i da su lekari i 

svi zdravstveni radnici pod velikim pritiskom. 



 
 

- Imamo sad više mlađih pacijenata, generalno imamo inače više pacijenata uopšte i onda je i taj 
procenat mladih propocionalno veći.  

To je svakako poruka za sve građane da svako može da oboli od korone i da se treba paziti - 
upozorio je Lađević. 

Naveo je i da u bolnicama ima pacijenta koji su primili prvu dozu vakcine jer se očito nisu razvila još 
antitela, a s druge strane, nema pacijenta koji su primili drugu dozu vakcine.   

- Svi pacijenti moraju da se paze i posle prve i druge, posebno kineske vakcine.  

Tridesetak dana posle druge kineske vakcine bi bio neki optima lni rok kada bi ste imali već dosta 
visok nivo antitela - rekao je Lađević. 

Ukazao je da povećana potrošnja kiseonika svakako govori o tome koliko je povećan broj pacijenata.  

- Ako trošite sedam tona kiseonika, to znači da imate izuzetno mnogo pacijenata. Ono što nas 
zabrinjava jeste zavisnost pacijenta od kiseonika, što znači da su to sve umereno teške do teške 
kliničke slike koje se nalaze u bolnici čim moraju da koriste kiseonik", objasnio je Lađević.  

Rekao je i da su, ukoliko se neko na vreme javi u bolnicu, kada dođe do skoka temperature, 
malaksalosti, na samom početku bolesti, i sprovede terapijski protokol, velike šanse da se uopšte ne 
završi u jedinici intenzivnog lečenja i na mehaničkom respiratoru.  

Međutim, kako je rekao, ako se u tom periodu, zbog nekih drugih razloga, kao što su pridružene 
bolesti, ipak dođe do respiratora, šanse su takođe mnogo veće da se taj pacijent izleči. Što se tiče 
najavljenih pooštravanja epidemioloških mera, Lađević je istakao da je teško naći meru.  

- Mislim da smo sada u jednom periodu kada smo na pragu da napravimo jedno rešenje da se jedan 
veliki broj pacijenata vakciniše, da vakcina prodeluje. 

 Nekako smo se doveli u situaciju da smo blizu izlaza, a da smo svojim ponašanjem napravili grešku - 
smatra  

Lađević.Ukazuje da ne mora "zaključavanje" biti apsolutno rešavanje ali apsolutno poštovanje 
propisanih mera mora biti praćeno sankcionisanjem onih koji te mere ne sprovodeDrugi put je, 
smatra Lađević, da se napravi prekid u infekciji i sve zatvoriti.  

- Mislim da bi bili pametni da se svi strpimo kao nacija još dva meseca, da se svi vakcinišu koji mogu, 
da se razviju antitela i da leto dočekamo u potpuno drugim uslovima. Ovakvim odlaganjem mi ćemo 
stići i do sledeće godine - poručio je Lađević. 

 



 
 

 

ALARMANTNA SITUACIJA NA JUGU SRBIJE: Korona divlja, bolnice pune, škole prelaze na onlajn 
nastavu 

VRANJE se u prethodnom periodu izdvojilo, pored Beograda, kao jedno od nestabilnijih žarišta u 
Srbiji. 

Pored naglog porasta broja zaraženih, ovaj grad beleži i sve veći broj pacijenata sa težom kliničkom 
slikom, a kapaciteti bolnica su u potpunosti ispunjeni. Na sve to, u ovom gradu je zabeležen i slučaj 
"rasparivanja" vakcina! 

- Epidemiološka situacija u Vranju je vanredna i izuzetno teška - kaže dr Slađan Stanković, 
epidemiologa u Zdravstvenom centru Vranja.  

Reči epidemiologa Stankovića ilustruje i podatak da je u ovom gradu juče zabeležena 101 
novozaražena osoba. Ova brojka možda ne zvuči alarmantno kada se uporedi sa ciframa o kojima 
slušamo na nivou Srbije i glavnog grada. Međutim, ukoliko se uzme u obzir da Vranje ima oko 
85.000 stanovnika i da je otprilike 20 puta manje od Beograda, jednostavnom računicom se dobije 
da je 101 zaraženih u gradu na jugu Srbije isto kao da u Beogradu imamo 2.020 pozitivnih!  

- Veliki je broj hospitalizovanih. Svi kapaciteti bolnica u Pčinjskom okrugu su popunjeni - dve u 
Vranju i jedna u Surdulici. Raste broj obolelih sa teškom i srednjeteškom kliničkom slikom. Sa 
upalom pluća je bilo 10 odsto pacijenata na dnevnom nivou prethodnih dana, a u poslednja dva 
dana negde ih je oko 20 odsto. Oboljevanja se dešavaju u svim uzrastima, a najviše kod radno -
aktivnog stanovništva, ali značajan je broj zaraženih i kod predškolske i školske dece - ispričao je dr 
Stanković. 



 
 

Ne poštuju se mere 

- Situacija je vanredna i pored mera koje smo preduzeli. Organizovana je nastava na daljinu u 
srednjim školama i u nekoliko osnovnih škola gde je bilo dosta zaraženih i među decom i među 
nastavnicima. Mere su uvedene na dve nedelje, a jedna sedmica je već prošla - kaže epidemiolog iz 
ovog grada i dodaje da se "nameće potreba da se mere pooštre pogotovo za ugostiteljske objekte".  

Epidemiolog Stanković objašnjava da je do alarmantne situacije u ovom gradu ponajpre došlo zbog 
nepoštovanja epidemioloških mera u ugostiteljskim objektima kao i kućnih žurku koje je teško 
kontrolisati. On je dodao i da je do problema došlo zbog velikog građana Severne Makedonije koji su 
dolazili u šoping u Vranje, a širenju zaraze su kumovali psihološki faktor, odnosno prezasićenje 
građanstva antiepidemiološkim merama kao i opuštanje zbog početka vakcinacije.  

Sa ovim je saglasan i epidemiolog i član Kriznog štaba Branislav Tiodorović koji je juče bio u 
delegaciji koja je posetila Vranje kako bi se utvrdili tačni uzroci pogoršanja situacije sa kovidom u 
ovom gradu na jugu Srbije. 

- Ocena epidemiološke situacije u Vranju je vanredna. To govori da se mere ne sprovode onim 
intenzitetom i obuhvatom kako bi trebalo, kako od stanovništva, ali tako i u kontroli - rekao je 
Tiodrović. 

On je rekao da su data upustva u Vranju i drugim gradovima doneta uputstva da se primene sve 
mere koje je ranije propisao republički Krizni štab i Vlada Srbije i da se one moraju sprovesti do 
kraja, a dr Stanković je rekao za "Blic" u kom pravcu se razmišlja kada se govori o uvođenju mera u 
ovom gradu. 

- Glavne mete su trgovinski lanci i ugostiteljski objekti. Tu mora da se uvedu neka ograničenja ili da 
se zatvore potpuno na neki vremenski period da bismo zaustavili širenje virusa - rekao je 
epidemiolog. 

Pristan britanski soj korona virusa? 

Epidemiolog i član Kriznog štaba dr Predrag Kon prvi je pomenuo da je novi soj virusa korona 
poznatiji kao britanski soj "prisutniji u populaciji nego što mislimo". On je dodao i da bi to mogao da 
bude jedan od razloga za porast broja obolelih u Vranju. Doktor Stanković nije mogao ovo da potvrdi 
jer "sekvenciranje virusa" kod obolelih Vranjanaca nije obavljeno i zbog toga se ne može sa 
sigurnošću tvrditi da je problem izazvao ovaj soj virusa.  

- Moj neki utisak, na osnovnu kliničke slike, čini mi se da je on nešto izmenjen. Ja kao epidemiolog 
pratim te kliničke karakteristike, a baš to brzo zaražavanje i zaražavanje svih članova porodice mi 
daje utisak da se virus sada malo razlikuje. Sada je zarazniji - rekao je dr Stanković. 

Koliko slučajeva "raspar" vakcinacije ima? 

Slučaj koji je uzdrmao Srbiju prethodnih dana takođe je u vezi sa Vranjem. Naime, utvrđeno je da je 
Vranjanac Slađan Aleksić primio "raspar" vakcine protiv virusa korona. On je prvo 28. januara primio 
Fajzerovu vakcinu, a zatim da je 18. februara revakcinisan kineskom Sinofarm vakcinom 



 
 

Ovaj slučaj šokantan sam po sebi nije bio dovoljan pa se u medijima pojavila informacija da slučaj 
gospodina Aleksića nije usamljen i da je u Zdtavstvenom centru u Vranju još troje ljudi primilo 
različite vakcine protiv virusa korona. 

Epidemiolog Zdravstvenog centra u Vranju dr Stanković ovo demantuje i kaže da on nije čuo za 
druge slučajeve osim za situaciju koja se dogodila njegov sugrađaninu Aleksiću. 

 

 

Epidemiološkinja: Deo za izolaciju studentskog stacionara pun 

Dr Mila Paunić, epidemiološkinja Studentske poliklinike, kaže da se među studentima prethodne 
nedelje beleži povećanje zaražavanja u odnosu na nedelju pre toga, i to za 100 posto, a da je deo 
studentskog stacionara za kovid - pun. 

U nedelji od 15. i 22. februara bilo je povećanja broja registrovanih novozaraženih za 50 odsto u odnosu 
na prethodne nedelje, a poslednje nedelju, duplo više u odnosu na tu, navela je doktorka. 

Kako je rekla za N1, što se studentskih domova tiče, oni u ovom trenutku nisu popunjeni u kapacitetu od 
100 posto.  Popunjenost je, kaže, otprilike oko 60 odsto, do 63. Studenti koji imaju kovid su smešteni u 
studentskom stacionaru i stacionar je, ističe doktorka, potpuno pun. „Deo za izolaciju, za kovid je pun jer 



 
 

smo imali ovih poslednjih dana povećanje, mi smo morali da otvorimo i hostel „Lola“ u kom se u ovom 
trenutku nalaze studenti iz studentskih domova koji čekaju rezultate PCR testa“. 

Vrlo je važno da se studenti za koje se sumnja da imaju kovid ne vraćaju u studentske domove, to je 
zajedno sa Studentskim centrom organizovano, i oni se nalaze u hostelu „Lola“, navodi sagovornica N1. 

Epidemiolškinja prenosi da studenti uglavnom kažu da ne znaju kako su se inficirali, ali da sigurno ima 
onih koji su virus dobili na zimovanjima, u kafićima, neki su se zarazili od bliskih ljudi… 

Kad je u pitanju vakcinacija, doktorka kaže da među studentima ima onih koji imaju hronične bolesti ili 
su sa hendikepima, i da su ih iz Studentske poliklinike sve preko fakulteta obavestili. „Prijavio se veliki 
broj studenata koji ima hronične bolesti i ta vakcinacija je u toku. Takođe vakcinacija studenata završnih 
godina medicine je u toku, jer su to studenti koji će praktično vrlo brzo završiti fakultet, mnogi se 
prijavljuju kao volonteri, mnogi će brzo i raditi“. 

Doktorka kaže da se savesno i u velikoj meri radi na vakcinaciji tih grupa studenata, a za ostale, koji nisu 
prioritetna grupa, kako navodi, vakcinacija se očekuje za par meseci, bliže letu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


